
هافبک ذوب آهن قراردادش را یک طرفه فسخ کرد

مهدی پور، جایگزین کریمی 
در استقلال؟

خیلـی وقـت اسـت کـه خبـری از امیـر حاج رضایـی 

در رسـانه ها نیسـت و تمایلـی بـه صحبـت دربـاره 

اتفاقات روز فوتبالی نشـان نمی دهد. مدت هاسـت 

کـه فوتبـال زده شـده و اصـا دلـش نمی خواهـد 

درخصـوص مسـائل مسـتطیل سـبز حـرف بزنـد. تـا 

جایـی کـه می توانـد از تماشـای یـک فوتبـال 90 

دقیقـه ای فـرار می کنـد و پاسـخ خبرنـگاران را با یک 

عذرخواهـی می دهـد و بـه مصاحبـه تـن نمی دهـد 

امـا بالاخـره توانسـتیم او را متقاعـد کنیـم کـه بـرای 

یـک خاطره بـازی دیدارهـای نماینـدگان کشـورمان 

در لیـگ قهرمانـان آسـیا را برای مـان تحلیـل کنـد. 

بعـد از مدت هـا می توانیـد دیـدگاه ایـن کارشـناس 

فوتبالـی را در قالـب گفت وگـو بـا »فرهیختـگان« در 

ادامـه بخوانیـد.

تیم های ما در رقابت های آسـیایی نتایج نسـبتا بدی 

کسـب کردند و به جز اسـتقال که امشـب بازی دارد 

باقی تیم های ایرانی 2 بازی را پشت سـر گذاشـته اند 

و فقط پرسپولیس توانسته نتیجه بگیرد.

مـن هـم مثـل همـه از نتایـج ضعیـف تیم هـای ایرانی در 

بازی هـای برون مـرزی ناراحت می شـوم امـا متعجب نه! 

شما وقتی روی شاخه نازک و شکسته درخت می نشینید 

مشـخص اسـت کـه خیلـی زود سـقوط می کنیـد. مـا در 

فوتبـال ایـران از زمانـی کـه فصـل نقل وانتقـالات شـروع 

می شـود تـا زمـان پایـان لیـگ، مشـکلات عدیـده ای را 

می بینیم و این مشـکلات در نتایج تیم های ما تاثیرگذار 

اسـت و البتـه جـدا از ایـن مـوارد عوامل بیرونـی هم روی 

نتایـج تیم هـا تاثیر می گذارد که بازکردن این موضوع در 

حوصلـه ایـن گفت وگـوی ما نمی گنجد. مـا زمانی که در 

کلاس مدرسـان خارجی می نشسـتیم به 3 اصل بسـیار 

اصـرار داشـتند؛ مدیریت، برنامه ریزی و سـرمایه گذاری. 

شـما فکـر می کنیـد کدام یـک از باشـگاه ها در فوتبال ما 

ایـن 3 فاکتـور را با هـم دارند؟

قطعـا بـا توجـه به مشـکات مالی و مدیریتـی تقریبا 

هیچ باشـگاهی.

شـما مدیریـت در فوتبـال مـا را نـگاه کنیـد، چـه در بحث 

ملـی و چـه باشـگاهی چنـد مدیـر خـوب و سـالم داریم؟ 

البتـه نمی خواهـم به یک عده محـدود که مدیریت بلدند 

و اهـداف مثبـت در سـر دارنـد توهینـی کـرده باشـم امـا 

واقعـا کـدام تیـم در دنیـا را سـراغ دارید کـه در یک فصل 

5 سـرمربی عـوض کنـد؟ ایـن کار را آقـای حمیـداوی در 

تیـم شـهرخودرو انجـام داد و نتیجـه اش هـم می شـود 

همیـن نتایجـی که در آسـیا کسـب کرده انـد. 4 بازی، 4 

باخـت، 7 گل خـورده و بـدون حتـی یـک گل زده! یـا چرا 

راه دور برویم. من معتقدم وقتی اسـتقلال و پرسـپولیس 

سـرحال باشـند حـال فوتبـال مملکـت خوب اسـت. هم 

تیم ملـی قـوی داریـم و هـم تماشـاگران با فوتبال آشـتی 

می کننـد. چـرا هـر چندمـاه یک بـار مدیـران ایـن 2 تیـم 

را زیـرورو می کننـد و نمی گذارنـد ثبـات در ایـن 2 تیـم 

مطرح پایتخت وجود داشـته باشـد؟ البته از این مدیران 

هـم کـه هرچـه بگویـم کـم اسـت و واقعـا نمی دانـم کدام 

حرف شـان راسـت اسـت و کدام شـان دروغ!

پرسـپولیس بـا کلـی تغییـر پـا بـه ایـن مسـابقات 

گذاشـت امـا در ایـن 2 بـازی اول مقابـل صدرنشـین 

گـروه نتایـج بـدی کسـب نکـرد.

پرسـپولیس نـان سـنگ  بنایی را می خـورد کـه برانکـو آن 

را گذاشـته اسـت. یـک مطلـب چنـد روز پیـش خوانـدم 

کـه نوشـته بـود ایـن پرسـپولیس شـش دانگ، 2 دانگش 

بـرای برانکـو، 2 دانگـش بـرای کالـدرون و 2 دانگـش 

بـرای گل محمـدی اسـت امـا واقعـا اگـر ورثـه هـم بـود 

ایـن پرسـپولیس را بـه ایـن شـکل تقسـیم نمی کـرد. من 

متاسـفم کسـی مثـل برانکـو کـه بـرای ایـن تیـم آن همـه 

جـام آورد و از آن مهم تـر ایـن تیـم را تـا فینـال آسـیا بـرد و 

سـبب شـد کلی از بزرگان آسـیا و جهان به ایران بیایند، 

هنـوز دسـتمزدش را از مدیـران ایـن تیـم نگرفتـه اسـت و 

بایـد همچنـان دنبـال پولـش بـدود! او پایـه پرسـپولیس 

مـدرن را بنـا کـرد و البتـه کالـدرون هـم بـا تیـم او نتایـج 

خوبـی گرفـت و حـالا هـم می بینیـم گل محمـدی کـه 

یـک مربـی آینـده دار اسـت بـرای چهارمین بـار بـا ایـن 

پرسـپولیس قهرمـان می شـود. اینهـا همـه اش بـه ریشـه 

پرسـپولیس ربط دارد. خدا جعفر کاشـانی را رحمت کند 

که تصمیمات اساسـی برای این باشـگاه در هیات مدیره 

گرفـت تـا پرسـپولیس تـا همین امروز هـم از پس اندازش 

خـرج کنـد و بخـورد. فقـط خـدا کنـد کـه ایـن پس انـداز 

بـه ایـن زودی هـا تمام نشـود.

حضـور مربیـان بی تجربـه و جـوان هـم تـا حـدودی 

باعث افت شـهرخودرو و سـپاهان شـد. به نظر شـما 

مدیـران مـا بـا این تصمیـم آینده مربیگـری رحمتی و 

نویدکیا را نسـوزاندند؟

مـن بازی هـای شـهرخودرو و سـپاهان را دیـدم. اصـلا 

خـوب نبودنـد و شـرایط خیلـی بـدی داشـتند. هرچنـد 

بـرای قضـاوت آنهـا بایـد تا شـروع لیـگ برتر صبـر کنیم، 

چراکه بازی های آسـیایی ملاک درسـتی برای سـنجش 

ایـن مربیـان و تیم هایشـان نیسـت امـا چندی پیـش کـه 

دیـدم بوناچیـچ روی نیمکـت ذوب نشسـته و می دانـم 

کـه ایـن آدم عصبـی نـه علـم دارد و نـه اخـلاق و بـا فشـار 

دلال هـا از جیـب باشـگاه های مـا پـول می بـرد، از دیدن 

مربیـان جـوان وطنـی روی نیمکـت تیم هـا خوشـحال 

می شـوم. مـن قبـول دارم کـه مربـی جـوان هـم بایـد 

تجربـه داشـته باشـد و آسـیا جـای کسـب ایـن تجربـه 

نیسـت. درواقـع مدیـران مـا کار اشـتباهی نکرده انـد که 

نیمکـت تیم هایشـان را جـوان کرده انـد امـا در انتخـاب 

زمـان دقـت لازم را بـه خـرج نداده انـد. شـما در انگلیـس 

نیمکـت منچسـتر و چلسـی را نـگاه کنیـد، سولشـایر و 

لمپـارد جـوان را روی نیمکت نشـانده اند ولی تفاوت آنها 

بـا رحمتـی و نویدکیـا این اسـت که آنهـا لیگ های بزرگ 

و بازی هـای بـزرگ را تجربـه کرده انـد و بـرای مربیگـری 

آمادگـی دارنـد؛ اما بـرای مربیان جـوان ایرانی بازی های 

برون مـرزی زمـان خوبی برای آغاز فعالیت شـان نیسـت.

پیش بینـی شـما از نمایـش اسـتقال چگونـه اسـت. 

آنهـا می تواننـد از اعتبـار فوتبـال ایـران دفاع کنند؟

به نظـر مـن از اسـتقلال هـم بـوی خوبـی بـه مشـام 

نمی رسـد و مدیـران ایـن تیـم هـم مدت هاسـت تمرکـز 

کادرفنی، بازیکنان و هواداران را با بردن نام اسـترا برهم 

زده انـد. واقعـا از نماینـدگان ایرانی هیچ انتظاری ندارم و 

دلیلش هم مواردی اسـت که پیش از این اشـاره کرده ام.

منظور همان بحث مدیریت و... .

بله، من 65 سـال با فوتبال زندگی کرده ام و تقریبا همه 

آدم هـای فوتبال را می شناسـم امـا باور کنید همین الان 

80 درصـد ایـن افـراد را کـه در باشـگاه ها مدیـر هسـتند 

نمی شناسـم. نـه اینکـه بگویم باید مدیر فوتبالی باشـد، 

مـن می گویـم مدیـر باشـد اصـلا فوتبالـی هـم نباشـد. 

وقتـی یـک مدیـر می بینـد باشـگاهش بـه زمیـن و زمـان 

بدهـکار اسـت و یک ریـال هـم پـول در باشـگاه نیسـت با 

اتـکا بـه توانایی هایـش پا به باشـگاه می گـذارد. ولی اگر 

آمـد و بهانـه آورد و کاری نکـرد بایـد تحقیـق کـرد و دیـد 

چه مسـائلی پشـت پرده وجـود دارد!

الکس با بازیکنان استقال تماس نگرفته است

 معرفی احتمالی نوری 
بعد از آسیا
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مدیران برای جوانگرایی بین مربیان، فعل زمان را فراموش کردند

 با پاداش آسیایی 
می توانستند با برانکو تسویه کنند
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الکس با بازیکنان استقال تماس نگرفته است

معرفی احتمالی نوری بعد از آسیا
فرهیختگان  قرار بود مدیران باشـــگاه اســـتقلال بعد از منتفی شـــدن بازگشـــت 

اســـتراماچونی، مذاکراتی با الکساندر نوری، مربی ایرانی-آلمانی انجام دهند که با 

نماینـــده نوری در تهران مذاکرات را ادامـــه داده و اقدامات لازم درخصوص انتخاب 

این ســـرمربی دورگه ایرانی-آلمانی برای باشگاه آبی پوش تهرانی را فراهم کرده و در 

این خصوص به رایزنی های خود ادامه دهند. هرچند لحظه تنظیم این گزارش هنوز 

خبری در این خصوص منتشـــر نشده و قرار بود طرفین از ساعت ۱6 و 30 دقیقه در 

هتل آزادی پای میز مذاکره بنشینند اما شنیده های خبرنگار »فرهیختگان« حاکی از 

آن است که توافق ضمنی و اولیه بین نوری و باشگاه استقلال به وجود آمده و فقط یک 

شرط مهم که آن هم نحوه پرداخت قرارداد نوری توسط باشگاه استقلال است، باقی 

مانده که این موضوع به برخی مباحث مثل ارزی یا ریالی بودن قرارداد، زمان و مکان 

پرداخت مطالبات و سایر موارد اینچنینی مربوط است و با وجود توافق بر سر تمامی 

مسائل فنی فقط همین موضوعات مالی برای انتخاب قطعی و نهایی الکساندر نوری 

برای نیمکت استقلال در فصل بیستم باقی مانده است. 

نکته قابل توجه اینکه حتی درصورت انتخاب نوری به عنوان سرمربی استقلال او هیچ 

دخالتی در پروســـه حضور آبی پوشان در آسیا نکرده و او و باشگاه استقلال اینچنین 

توافق کردند که خبر قطعی و نهایی انتخاب این سرمربی درصورت عقد قرارداد نهایی 

بعد از رقابت های لیگ قهرمانان آسیا و در آستانه لیگ بیستم رسانه ای و اعلام شود. 

نکته دیگر اینکه برخلاف اعلام برخی رسانه ها مبنی بر اینکه نوری با بعضی از بازیکنان 

استقلال به صورت مستقیم یا از طریق برخی واسطه ها تماس گرفته و نظرات آنها را نسبت 

به انتخاب خودش به عنوان سرمربی استقلال جویا شده است اما منابع آگاه در باشگاه 

تاکید دارند که این اتفاق هرگز رخ نداده و هیچ تماس و ارتباطی بین سرمربی پیشین 

وردربرمن و هرتابرلین آلمان با بازیکنان استقلال گرفته نشده و نوری ترجیح می دهد 

بعد از اینکه به عنوان سرمربی رسمی آبی پوشان پایتخت انتخاب شد، اقداماتش برای 

آماده سازی این تیم را آغاز کند.  همچنین برخی اخبار از باشگاه استقلال حاکی از 

آن است که این باشگاه توانسته رضایت مراجع مرتبط با عقد این قرارداد را جلب کند 

و به نظر نمی رسد درصورت توافق بین طرفین مشکلی از این بابت وجود داشته باشد.

هافبک ذوب آهن قراردادش را یک طرفه فسخ کرد

مهدی پور، جایگزین کریمی در استقلال؟
مهدی مهدی پور، هافبک ذوب آهن قراردادش را به صورت يك طرفه با اين تيم فســـخ 

كرد تا گمانه زنی ها درخصوص این بازیکن و آینده او قوت گرفته و طبق ادعای برخی 

رسانه های خبری، این طور شنیده می شود که مقصد بعدی مهدی پور در فوتبال ایران 

باشگاه استقلال خواهد بود. مهدی پور که در ذوب آهن به فوتبال ایران معرفی شد و یک 

فصل نیز به عنوان بازیکن قرضی در باشگاه تراکتورسازی تبریز توپ زد سابقه پوشیدن 

پیراهن تیم ملی را در رده های سنی مختلف در کارنامه دارد و به عنوان یک هافبک میانی 

عملکرد خوبی را نیز از خود به نمایش گذاشته است، با این حال سرنوشت این بازیکن 

به نوعی به علی کریمی، هافبک مطرح استقلال گره خورده چراکه همچنان تلاش ها 

برای تمدید قرارداد و باقی نگه داشتن این بازیکن در جمع آبی ها ازسوی باشگاه ادامه 

دارد؛ با این حال اگر کریمی تصمیم خودش را برای ادامه فعالیت در خارج از کشـــور 

گرفته باشد این طور به نظر می رسد که باید از حالا مهدی پور را استقلالی دانست.

نکته قابل توجه اینکه این بازیکن هم مثل رشید مظاهری، بابک مرادی و ارسلان مطهری 

که دومی نیم فصل سال گذشته از همین تیم ذوب آهن قراردادش را یک طرفه فسخ کرد و 

به استقلال پیوست، قراردادش را یک طرفه فسخ کرده و به دنبال حضور در استقلال است.


